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ŽATEVNÉ PRÁCE NA PLNÉ OBRÁTKY
Vrtochy poèasia v jednotlivých roèných obdobiach azda najviac poci�ujú po¾nohospodári. Po teplej zime, na akú si už dávno

nepamätáme, prišla jar o mesiac skôr ako po iné roky. Po¾nohospodári sa pousilovali, skoršie sa pustli do jarných prác. Sta-
rosti im robili sucho, keï zima bez snehu zanechala pôdu bez dostatoènej vlahy. Nakoniec sa príroda vysporiadala aj s týmto
extrémom a jarné poèasie, i keï nie zvláš� bohaté na zrážky, deficit vlahy vyrovnalo. Predseda Po¾nohospodárskeho družstva
Ing. Peter NIŽNANSKÝ nás informoval o priebehu žatevných prác, ako aj o ïalších otázkach týkajúcich sa súèasnej situácie
družstva.   Viac èítajte na strane 2

Slovenská inšpekcia životného pro-
stredia Bratislava, odbor integrovaného
povo¾ovania a kontroly, vyzýva zaintereso-
vanú verejnos� na písomné prihlásenie
sa za úèastníka konania na vyjadrenie sa
k žiadosti o vydanie integrovaného povo-
lenia pre žiadate¾a prevádzkovate¾a spo-
loènos� Bodet & Horst matress ticking
Verwaltungs, s. r. o., J. Zigmundíka
1489, Vrbové pre novú prevádzku – „Ú-
prava pletenín – po�ahov na matrace
a ich konfekcia“ vo Vrbovom.

Zainteresovaná verejnos� sa stáva ú-

èastníkom  konania dòom doruèenia pí-
somnej prihlášky inšpekcii, podanej v le-
hote 15 dní odo dòa zverejnenia tejto výz-
vy na webe sídle inšpekcie www.sizp.sk.
Verejnos� sa môže  vyjadri� k žiadosti  o
vydanie integrovaného povolenia v lehote
30 dní odo dòa zverejnenia tejto výzvy na
webovom sídle inšpekcie formou petície,
ktorú zašle inšpekcii. Táto výzva bola zve-
rejnená na webovom sídle inšpekcie dòa
14. júla 2014. V zmysle § 11, ods. 3.
písm. e) zákona 39/2013 o IPKZ inšpek-
cia urèuje úèastníkom konania a dotk-

nutým  orgánom  na vyjadrenie k žiadosti
o vydanie integrovaného povolenia leho-

tu 15 dní odo dòa doruèenia tohto upove-
domenia.

V zmysle § 23 správneho poriadku
úèastníci konania a dotknuté orgány mô-
žu nahliadnu� a robi� si kópie, odpisy ale-
bo výpisy zo žiadosti o vydanie integrova-
ného povolenia na Mestskom úrade Vr-
bové - Útvar výstavby, územného rozvoja
a životného prostredia alebo na inšpek-
cii aj z príloh k žiadosti o vydanie integro-
vaného povolenia.

Neprehliadnite - Vrbovèanom do pozornosti - Neprehliadnite - Vrbovèanom do pozornosti - Neprehliadnite - Vrbovèanom do pozornosti
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Pokraèovanie z 1. strany

Z vašich dvorov už zaèiatkom júla vyštar-
tovali kombajny a ïalšie mechanizmy, aby sa
pustili do zberu obilia. Ako ste sa pripravili
na žatvu, ktorá je možno poveda� vyvrchole-
ním práce po¾nohospodárov?

Žatva tohto roku zaèala o nieèo skôr. Mô-
žeme konštatova�, že po technickej stránke
sme sa na tohtoroènú žatvu pripravili dobre.
Zainvestovali sme do obnovy technického par-
ku, kúpili sme nový traktor – New Holland, ag-
regáciu sme obohatili o novú kosu - Alfa Mo-
tion a na prípravu pôdy pre novú úrodu sme
zakúpili nový kompaktor. V spolupráci s dodá-
vate¾skými firmami na po¾nohospodárske stro-
je úspešne skúšame nové vysokovýkonné stro-
je, ktoré v rámci zefektívnenia výroby chceme
v budúcnosti zakúpi�. Celkovo ide o investíciu
okolo 150 000 eur. Nie je to málo, ale strojový
park je zastaralý a sme povinní ho postupne
obnovova� a modernizova�. Nakoniec aj pomo-
cou novej a výkonnejšej techniky sa zhodnocu-
je majetok nášho PD.

Naplnili  prvé výsledky v zbere obilia vaše
oèakávania z h¾adiska výnosov?

Z h¾adiska výnosov v porovnaní s minulým
rokom, ale aj predchádzajúcimi rokmi, sme na
tom lepšie. Tohtoroèná žatva urèite prinesie
objemovo ve¾mi dobré výnosy. Toto dáva pred-
poklad dosiahnu� v hospodárení kladné èísla.
Nesmieme však zabúda� na to, že máme aj
živoèíšnu výrobu. Tam výsledky nie sú také
potešite¾né. Nemyslím si, že rastlinná výroba

má sponzorova� výrobu živoèíšnu. Preto v živo-
èíšnej výrobe musíme prija� opatrenia na zlep-
šenie tohto stavu. Jedným z týchto opatrení je
zníženie nákladov pri kàmení a adresnos� kàm-
nych dávok. Keï budeme draho kàmi�, budeme
draho vyrába� mäso, a to sa následne môže
sta� nepredajným. Toto naším cie¾om nie je.
Cie¾om je lacnejšie vyrába� a kvalitu predáva�
k spokojnosti ¾udí.

Vrbovské družstvo okrem obilnín produko-
valo v minulosti aj iné plodiny – kukuricu,
cukrovú repu, repku olejnú a chme¾. Zostá-
vajú naïalej v produkcii tieto plodiny alebo
došlo k urèitým zmenám?

Spomínané komodity sú v našom pesto-
vate¾skom portfóliu, okrem chme¾u. Pestovanie
tejto plodiny pre nás bolo už vysoko nerenta-
bilné. Nazdávame sa, že produkcia ostatných
komodít výpadok chme¾u plne nahradí.

Živoèíšna výroba tvorí znaènú èas� na va-
šich hospodárskych výsledkoch. Ide hlavne
o produkciu mlieka a chov ošípaných. Záso-
bovanie nášho obyvate¾stva potravinami do-
mácej produkcie, ako sa uvádza v médiách,
je sotva pä�desiat percent. Ako hodnotíte
tento stav a v èom vidíte zlepšenie?

Už som naèrtol stav v živoèíšnej výrobe. Tu
výsledky nie sú také dobré, a to aj napriek fi-
nalizácii produkcie našej živoèíšnej výroby cez
naše obchodné prevádzky. Najmä prevádzka

v Novom Meste nad Váhom zatia¾ nenapåòa na-
še oèakávania, a to aj napriek tomu, že táto
prevádzka je zatia¾ v nábehovej krivke. Zavád-
zame operatívne opatrenia na zlepšenie tržieb,
vrátane marketingových aktivít i v h¾adaní ïal-
šieho odbytu. Treba si uvedomi�, že po¾nohos-
podári pracujú v súèasnosti v nedotovanom
prostredí. Sami na seba musíme zarobi� a ¾u-
ïom aj ulahodi� ponukou. Možno nie vždy sa to
podarí, ale domnievam sa, že ¾udia zaèínajú
viac fandi� domácej produkcii. Aspoò tak nám
našepkávajú obchodné výsledky našej predaj-
ne vo Vrbovom. Naše dievèatá v predajni sa
snažia viac a lepšie komunikova� so zákazní-
kom a plni� ich želania. Tento trend je dobrý.
Na vavrínoch spa� však nebudeme. Verím, že
sa budeme zlepšova� a kolektív, s ktorým pra-
cujeme, tieto trendy podporí.

Váš zámer pomáha� zlepšeniu tohto sta-
vu, ale i spestrenie trhu mäsovými výrobkami
a èerstvým mliekom z automatu obèania náš-
ho mesta hodnotia ve¾mi kladne. Pripravujete
v tomto nejaké zmeny?

Nenazval by som to zmenami, ale skôr o-
bohatením trhu z našej produkcie. Chceme si
udrža� našich zákazníkov, ale aj získa� nových.
Som presvedèený, že mäso, ktoré je na pulte
v našich predajniach, spåòa kvalitatívne para-
metre domácej produkcie, ako aj požiadavky
našich zákazníkov. Aj pre nás platí: „Náš zá-
kazník, náš pán“. Práve preto hovorím o no-
vinkách na našich pultoch ako napr. paštéty
v sklenených obaloch, vrátane marketingových
aktivít, ako bola napríklad grilovaèka spojená
s ochutnávkami našich výrobkov v spolupráci
so susednou prevádzkou Ing. Karlíka Záhrada
– chov - chalupa.

Dovo¾te mi ešte jednu poznámku na záver.
Po¾nohospodári pracujú v tvrdých podmien-
kach. Do dnešného dòa nie sme pre vládu
strategickým partnerom. Platí to pre všetky vlá-
dy, ktoré tu doposia¾ vládli. Preto chcem po-
prosi� našich spoluobèanov, aby sme sa na-
vzájom vážili a ctili ako strategickí partneri.
Nielen preto, že stále sme jedným z najväèších
zamestnávate¾ov u nás, ale najmä preto, že sa
navzájom potrebujeme. Preto chceme opätov-
ne vyzva� fanúšikov štvorkoliek, aby nám neni-
èili úrodu a nejazdili po našich lánoch obilia a
ïalšieho rastlinného porastu. Chceme poïako-
va� našim zákazníkom, ktorí kupujú u nás v ob-
chode a podporujú takto živoèíšnu výrobu a
ïalších nových srdeène pozývam. Bol by som
rád, keby sa princíp spolupatriènosti pretavil
do reálneho života.

V. HULVAN

ŽATEVNÉ PRÁCE NA PLNÉ OBRÁTKY

K JUBILEÁM
ZNÁMEHO VRBOVSKÉHO FOTOGRAFA

J. SUDORU (1904 - 1964) 
dokončievame publikáciu. Uvítame, ak by
niekto chcel poskytnúť (zapožičať) do nej

nejaké materiály (najmä fotografie).
Pomôže tak zachovať pamiatku na
svojich príbuzných a staré Vrbové.

Termín je krátky. 
Za pomoc vopred ďakujeme.  

Ľ. BOSÁK, P. KÝŠKA, 
k o n t a k t : 

0915 769 374, podskalka1@post.sk
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Odišiel si tíško a niet �a medzi nami,
v srdciach našich žiješ 

spomienkami.

Dòa 26. júla sme si pripomenuli
2. výroèie úmrtia manžela, otca,

dedka a pradedka 
Vojtecha PAGÁÈA. 

S láskou a úctou spomínajú 
manželka Anna 

a dcéra Božena s rodinou. 
Ïakujeme všetkým, ktorí mu spolu
s nami venujú tichú spomienku.

P-No 2887/14

Naši jubilanti
v mesiaci august 2014

60 rokov: Peter Potrok,
Elena Halušková,
Anna Halamová,
Božena Nižnanská,
Mgr. Ján Pavčír,
Marta Strapatá,
Ing. Lýdia Košecová,
Ing. Ladislav Kunic,
Emil Bučka,
Ľudmila Mešencová,
Juraj Fajnor,
Ján Nižnanský

65 rokov: Rudolf Horňák,
MUDr. Eva Kleskeňová,
Agneša Juricová,
Ing. Janka Leškovská,
Stanislav Babjak,
sr. Mgr. Veronika Mária
Plevková

70 rokov: Mária Kuniková,
Ing. Drahomír Zetek,
Ing. Marian Keller

75 rokov: Anna Psotová,
Mária Reháčková,
Helena Polešenská

80 rokov: Milan Pakan,
Mária Čápová,
Michal Pakan,
Kristína Vajdová

81 rokov: Zdena Obuchová,
Anna Brečová,
Irena Mackovjaková,
Antónia Kraicová,
Viera Včelková

82 rokov: sr. Leonia Mária Tlačíková
83 rokov: Oľga Šimová
84 rokov: Viliam Marek,

Mária Kraváriková
85 rokov: Emília Nosková,

Štefan Kubík
86 rokov: Helena Miháliková
87 rokov: Anna Končírová
88 rokov: Elena Táborská,

Mária Melánia Vaculíková
89 rokov: sr. Apolónia Cecília Zavadová,

Michal Havrlent
90 rokov: Jozefína Túryová
94 rokov: Štefan Novák
95 rokov: Anton Polák (Flámsko)

Srdečne blahoželáme!

STREDNÁ ODBORNÁ ŠKOLA,
Ul. J. Zigmundíka 334/5, Vrbové ponúka

prenájom nebytových priestorov
Informácie na www.sosvrbove.edupage.eu /novinky/

Stále je �ažko a smutno nám všetkým.
Niè už nie je také, aké bolo predtým.
Všade okolo chýba aj po rokoch tvoj hlas.
Mala si rada život, my teba a ty nás.
Skromná a láskavá si bola vo svojom živote
a ve¾ká vo svojej láske a dobrote.
Èas plynie ako tichej rieky prúd,
kto �a mal rád, nemôže zabudnú�.
Tak ako voda svojím tokom plynie, 
krásna spomienka na teba nikdy nepominie.

 30. júla uplynie
pä� rokov odvtedy, 

èo nás navždy opustila 
naša mamièka a babièka 

Anna GABRIŽOVÁ.

S láskou spomínajú
deti a vnúèatá.

P-No 2994/14

RIADITE¼STVO GYMNÁZIA J. B. Magina, Beòovského 358/100, Vrbové
prijme absolventa školy na

vykonávanie absolventskej praxe v administratíve a v informatike
Požiadavky:  ukonèené ÚSO alebo VŠ vzdelanie; vek do 26 rokov; minimálne 3 mesiace
vedený na Úrade práce, sociálnych vecí a rodiny. Tel.: 033/7791495, fax:
033/7791500;
E-mail: gymvrbove@gymvrbove.sk, petrikova.janette@zupa-tt.sk

MESTSKÁ KNIŽNICA VRBOVÉ
dáva do pozornosti svojim návštevníkom, 

že v dòoch 2. septembra - 19. septembra t. r. bude prebieha� 

REVÍZIA KNIŽNÉHO FONDU. 
Z tohto dôvodu bude knižnica poèas celého trvania revízie ZATVORENÁ. 
Do uvedeného termínu možnos� vypožièa� si knihy, alebo ich vráti� je v dòoch
18. - 22. augusta od 12.00 do 18.00 hod., keïže v ostatných dòoch pracovníè-
ka knižnice èerpá dovolenku. Za porozumenie ïakujeme.

Vo¾by primátora a poslancov
Pod¾a rozhodnutia predsedu Národnej rady Slovenskej republiky

è. 191/2014 Z. z. sa vo¾by do orgánov samosprávy obcí vykonajú
v sobotu 15. novembra 2014.

O z n a m u j e m e 
naším čitateľom, že ďalšie
číslo HLASU VRBOVÉHO 

vyjde 28. augusta. 
Redakcia Hlasu Vrbového

Od 1. júla spravuje 
KÁBLOVÚ TELEVÍZIU 

VO VRBOVOM 
firma PetroComp. 

Kontakty a informácie: 
0902 441 588

www.televiziavrbove.sk

Budovanie kanalizačnej
siete vo Vrbovom

V blízkom čase by malo nastať  v našom meste pokračovanie v realizá-
cii kanalizačnej siete a jej sfunkčnení. Má sa tak diať v spolupráci so
susednou obcou Krakovany, s ktorou Vrbové vytvorilo 28. mája t. r.
združenie obcí Kanalizácia Vrbové - Krakovany. Jeho splnomocnen-
com je vrbovský primátor Ing. Ján Jánoška. Práce sú naplánované na
12 mesiacov a má sa preinvestovať 6,478 milióna eur bez DPH hlavne
z peňazí Európskej únie poskytnuté cez Operačný program Životné
prostredie. Termín na predkladanie ponúk vo verejnej súťaži na zho-
toviteľa je 22. august t. r.
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Náš cie¾ bol jasný – nadviaza�
vz�ahy a kontakty medzi de�mi, mlá-
dežou, zabezpeèi� de�om plnohod-
notné a zmysluplné využitie prázdni-
nového vo¾ného èasu výletmi, špor-
tom a umeleckou èinnos�ou.

Za tento týždeò sme si všetci
užili plno zábavy, navštívili sme dva
razy Aquapark Bohumín, Vítkovické
pece, ostravskú ZOO a klokoèovskú
farmu. Deti predviedli svoju šikov-
nos� pri mnohých športových sú�a-
žiach a hrách. Nauèili sa striela�
z luku, tancovali zumbu, èi absolvo-
vali noèný pochod (stezku odvahy),
na ktorej na nich èakali rôzne noèné
strašidlá a iné nástrahy a pri tom
všetkom mali poèíta� príklady.

V priebehu pobytu sa však de-
�om toho podarilo ešte ove¾a viac,
pod drobnoh¾adom dizajnérky Rit-
mann samé vymysleli návrhy na
skrášlenie klubovne a potom ich
preniesli farbami na stenu. Vytvorili
a nama¾ovali sedaèky, ktoré samé
vyrobili z recyklovaného materiálu
(obalov od vajec), opravili a nama-

¾ovali staré stolièky. Na znak pria-
te¾stva deti vyma¾ovali totem, ktorý
je osadený pri ohnisku. Ohnisko vy-
budovali chlapci a hneï sme ho aj
využili pri spoloènej opekaèke.

Práve vïaka tomuto všetkému
tu navždy zostane spomienka na
nás. Týždeò sme ukonèili slávnost-
ným vyhodnotením. De�om boli odo-
vzdané medaily, poháre za sú�aže
a úèastnícke listy za pobyt. Veèer
sme to všetci spoloène zavàšili maš-
karnou diskotékou, na ktorú sme si
vyrobili vlastné škrabošky a poma¾o-
vali trièká.

Posledný deò sme sa lúèili so
slzami na krajíèku a niektorým aj vy-
behli. Preèo? Lebo týždeò nám bol
málo a keï sme už takí ve¾kí kama-
ráti a niektorí sa nám aj za¾úbili,
preto sa stretneme od 28. júla do
3. augusta 2014 vo Vrbovom. Už
teraz sa na všetkých úèastníkov te-
šíme.

Dušan SABO,
Alžbeta BRIEDIKOVÁ

Tajomstvo šikmej veže
Na zaèiatku letných prázdnin som bol v tábore Tajomstvo

šikmej veže, ktorý s pomocou mesta Vrbové organizoval Du-
šan Sabo. Tábor trval od rána do poobedia, bolo nás pät-
nás� detí. Bolo mi ve¾mi super, lebo sme mali ve¾a aktivít.
Batikovali sme tam trièká, chodili po meste a pýtali sme sa
obyvate¾ov mesta Vrbové otázky do nášho vedomostného
testu. Hrali sme futbal, vybíjanú, išli sme aj na turistiku na
Ve¾kú pec. Opekali sme špekáèiky a Duško nám porozprával
príbeh o baèovi s èertom ako sa pobili. Prišiel som s otla-
kom na nohe, no bol som rád, že som tam bol prvý raz, ale
zároveò aj smutný, že o deò tábor konèí. Tábor mi pripomína
spoloèná fotografia, ktorú vám posielam a batikované trièko.
Ïakujem Duškovi a animátorkám za pekné, veselé a supro-
vé dni.  Jakub LEO 

Prázdniny v Klokoèove
Mládež v pohybe – takto znie názov projektu, vïaka ktorému sa môžu

uskutoèni� výmenné pobyty pre deti z Vrbového a Vítkova. Prvý výmenný po-
byt prebiehal v termíne od 8. do 14. júla, keï sa 15 detí z Vrbového a 15
detí z Vítkova stretlo v turistickom zariadení v Klokoèove. Išlo o prvú spolu-
prácu Strediska vo¾ného èasu Vítkov a Parlamentu mladých mesta Vrbové.
Pekné, zrekonštruované zariadenie, ktoré kedysi slúžilo ako základná škola,
sa zmenilo na náš domov. Projekt sa mohol uskutoèni� vïaka ve¾kej iniciatí-
ve riadite¾ky Strediska volného èasu Ing. Šárke Medunovej, ktorá napísala
projekt v rámci grantu Európskej únie.

Parlez-vous français?
Študenti vrbovského gymnázia si v dòoch 20. - 25. júna

užili skvelý poznávací zájazd do Francúzska. Príjemný oddych
pri Stredozemnom mori si spojili s overovaním svojich vedo-
mostí z hodín francúzskeho jazyka. Prehliadku filmového
mesta Cannes s odtlaèkami rúk filmových hviezd, návštevu
Saint Tropez a jeho slávnej „gendarmerie“,  plavbu v ohro-
mujúcom Verdonskom kaòone alebo prehliadku mesteèka
Port Grimaud s prezývkou „francúzske Benátky“ si vychutnali
úplne všetci. Bodkou za výletom bola ukážka výroby parfu-
mov v mesteèku Eze a prechádzka Monackým kniežatstvom.
Výmenu stráží pred kniežacím palácom a výh¾ad na milionár-
ske Monte Carlo a na jeho jachtami obsypaný prístav si spe-
strili prehliadkou Oceánografického múzea a romantických
záhrad. GY
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Bývalý viceprimátor 70-ročný
Ing. Marián KELLER sa narodil 15. au-

gusta 1944 v Šípkovom. Základnú školu ab-
solvoval v Šípkovom a vo Vrbovom, v roku
1962 zmaturoval na SPŠ v Dubnici nad Vá-
hom a vysokoškolské štúdium absolvoval
v r. 1965 – 1971 na SVŠT v Bratislave.

Jeho prvým pracoviskom sa stali v roku
1962 Z�S v Dubnici nad Váhom. Tu zotrval
do roku 1966. Potom pracoval v Ústave pre
rozvoj strojárenského spotrebného tovaru
v Pieš�anoch. V r. 1974 prešiel do n. p. Tri-
kota Vrbové, kde zotrval do zaèiatku roka
1991, keï nastúpil na Mestský úrad vo Vr-
bovom do funkcie zástupcu primátora, ktorú
zastával do konca roka 2002.

Vo funkcii zástupcu primátora bola jeho hlavnou náplòou práce ob-
las� výstavby a životného prostredia. Medzi najdôležitejšie stavebné ak-
cie poèas jeho pôsobenia na MsÚ bola výstavba 48 nájomných bytov na
Hrabinskej ulici, prekládka vysokého napätia k bytovke, rekonštrukcia
15 sociálnych bytov na Námestí sv. Cyrila a Metoda (bývalé kino).Tak-
tiež sa zaslúžil o výstavbu budovy terajšieho gymnázia, rekonštrukciu
kúrie M. Beòovského, vrátane pri¾ahlých vonkajších úprav, 1. etapu re-
konštrukcie bývalého internátu Trikoty na Dom sociálnych služieb (tera-
jší DDaDSS Klas), výstavbu kanalizácie vrátane nových miestnych ko-
munikácií, chodníkov a sadových úprav, realizáciu plynovodov a vodovo-
dov na mnohých uliciach mesta, vonkajšie úpravy priestranstiev pri Kos-
tole sv. Gorazda a pri gymnáziu a znaènú èas� výstavby rozvodov pre
káblovú televíziu.

Od r. 1971 zastával funkciu poslanca v Šípkovom, v r. 1975 –
1990 vo Vrbovom za miestnu èas� Šípkové a ako poslanec Mestského
zastupite¾stva Vrbové pôsobil v rokoch 1990 – 2002 a 2006 – 2010.

Bol dobrovo¾ným darcom krvi i organizátorom odberov krvi. Krv daro-
val celkom 71 ráz, za èo bol ocenený zlatou Janského plaketou. Stále
aktívne pracuje vo výbore MS Slovenského Èerveného kríža vo Vrbo-
vom.

Nezanedbával ani športovú èinnos�. S futbalom zaèínal ako ôsmak
vo Vrbovom. Hral za žiakov a odohral aj nieko¾ko zápasov za dorast. Po-
tom hral v Novej Dubnici. Po vojenèine sa vrátil do rodnej obce, kde
skonèil so sú�ažným futbalom ako 39-roèný a hneï zaèal s rekreaèným
behom. Po pres�ahovaní sa do novopostaveného rodinného domu vo Vr-
bovom v r. 1986 sa zapojil do aktivít bežeckého oddielu. Je jedným zo
zakladate¾ov bežeckých pretekov Vrbovská pätnástka (V15) a ich každo-
roèným organizátorom. Odbehol prvých 21 roèníkov V 15, od r. 1987
absolvoval v jednom slede 25 roèníkov národného cestného behu Devín
– Bratislava, odbehol aj 17 maratónov.

Rodák Anton Polák 95-ročný
Anton Polák sa narodil

14. augusta 1919 vo Vrbo-
vom ako syn Jána Poláka
(1876 – 1960), ktorý bol
vyuèeným mlynárom a sto-
lárom, a Cecílie, rodenej
Holánovej. Vo Vrbovom sa
už ako chlapec stal èlenom
Orla. V òom hrával futbal a
divadlá.

Strednú Obchodnú
školu vyštudoval v Bratisla-
ve. Zaèal študova� na vyso-
kej škole v Prahe politické
a sociálne náuky so zame-
raním na diplomaciu, ale
na zaèiatku druhého roèní-

ka v r. 1939 Nemci všetky vysoké školy uzatvorili. V r. 1940 nastúpil na
vojenskú službu, po 6-týždòovom výcviku však dostal povolenie doštu-
dova� v zahranièí. Malo sa tak sta� v Belgicku, keï tam však prišiel, už
mali krajinu obsadenú Nemci. Býval v Roeselare u rodiny, ktorej dcéra
Susanne sa stala jeho prvou manželkou. V r. 1942 ho Nemci v Roesela-
re zatvorili a následne deportovali do Nemecka na nútené práce. V roku
1943 dostal povolenie oženi� sa a povolenie na prácu. Zapojil sa do

èinnosti miestnej odbojovej organizácie a hneï po oslobodení Belgicka
sa stal dobrovo¾níkom Èesko-slovenskej zahraniènej armády v Anglicku.
Na Vianoce v r. 1945 repatrioval i s rodinou na Slovensko. Jeho snahou
bolo pracova� na vyslanectve v Bruseli.

Na povojnovom Slovensku sa angažoval aj v politickej oblasti. Pra-
coval ako obhajca pri ¾udovom súde vo Vrbovom a aktivizoval sa v Stra-
ne slobody, kde zastával funkciu okresného tajomníka v Pieš�anoch.
Kvôli svojej politickej èinnosti bol prenasledovaný a uväznený, preto
koncom roku 1947 ušiel do Belgicka. 

Usadil sa v tejto krajine a tu ako vážený a príkladný obèan mesta
Roeselare (ktoré má v súèasnosti 56 tisíc obyvate¾ov) získal štátne ob-
èianstvo.

Cez celých šes� desa�roèí, ktoré tam prežil, nezabudol na Sloven-
sko. Hneï zaèiatkom roka 1948 sa dal do spolupráce s krajanskými
organizáciami. Stal sa èlenom Slovenského akèného výboru, resp. Slo-
venského oslobodzovacieho výboru a bol jeho reprezentantom v Belgic-
ku. Ale angažoval sa aj v mnohých iných krajanských aktivitách, odbo-
rárskom hnutí a kres�anských spolkoch. Zaslúžil sa o utuženie kontak-
tov medzi Slovákmi a Flámami, napríklad založením Flámsko-slovenskej
spoloènosti. Po flámsky napísal a vydal i nieko¾ko brožúr o Slovensku a
jeho osobnostiach. Je tiež nepísaným spoluautorom 3. dielu pentalógie
popredného flámskeho spisovate¾a Arthura De Bruyne: De kwaade Ja-
ren [Zlé roky] o udalostiach II. svetovej vojny na Slovensku.

Poèas totalitného režimu, keï sa u nás nesmeli vydáva� nábožen-
ské knihy (až na nieko¾ko výnimiek), jeho prièinením sa na Slovensko
dostalo od charitatívnych ustanovizní vyše 5000 kg takejto literatúry
a inej pomoci. Sprostredkúval tiež finanènú pomoc, napríklad i pre Vr-
bové.

4. apríla 2009 mu v Roeselare Kres�anské odborové hnutie Belgic-
ka odovzdalo ve¾kú zlatú medailu s diplomom, ktorý obsahuje tento
text:

„Národná rada Kres�anského odborového hnutia Belgicka ude¾uje
mimoriadne odborové èestné vyznamenanie Antonovi Polákovi ako pre-
jav uznania za jeho dlhoroènú prácu v organizácii v prospech pracujú-
cich. Brusel 27. februára 2009.“

Napriek vysokému veku je Anton Polák stále fyzicky i duševne èulý.
Pod¾a jeho vyjadrenia cíti najväèšie zados�uèinenie v tom, že sa dožil vy-
hlásenia samostatnosti Slovenskej republiky.

-rb-, PK

Jubileum generálneho vikára
V blízkych dòoch sa dožíva okrúhlych

narodenín bývalý vrbovský farár a terajší
generálny vikár Trnavského arcibiskupst-
va Mons. Mgr. Ján Pavèír. 

Mons. Mgr. Ján Pavèír sa narodil 14.
augusta 1954 v Šuriankach v okrese Nit-
re. Za kòaza bol vysvätený 12. júna
1977. Po vysviacke pôsobil ako kaplán
v Zlatých Moravciach a v roku 1978 ako
kaplán v Cíferi. V r. 1978 – 1980 absol-
voval základnú vojenskú službu. V roku
1980 sa stal kaplánom v Holíèi a v roku
1981 kaplánom vo farnosti Bratislava-
Nové Mesto. 

V roku 1982 ho ustanovili za cere-
monára na Arcibiskupskom úrade v Trnave, v roku 1990 za rektora Ka-
tedrály sv. Jána Krstite¾a v Trnave. Pred rokom 2004 sa stal asseso-
rom. 

Od 1. júla 2005 do 31. augusta 2009 bol farárom vo Vrbovom. Od
1. septembra 2009 vykonával na Arcibiskupskom úrade v Trnave funk-
ciu osobného sekretára pomocného biskupa Mons. Oroscha. Od 8. júla
2012 zastával poèas uprázdnenia arcibiskupského stolca delegovane
úrad generálneho vikára Trnavského arcibiskupstva. 

2. septembra 2013 ho nový trnavský arcibiskup Mons. Ján Orosch
potvrdil vo funkcii, keï ho vymenoval za generálneho vikára arcidiecézy.

-rb-, PK

Vedenie mesta všetkým jubilantom ïakuje za všetku
ich doterajšiu prácu prospech mesta a Slovenska, 

ako i za spoloèenskú aktivitu 
a k jubileu im srdeène blahoželá.

Naši augustoví jubilanti
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Krátko pred príchodom našich hostí z Vít-
kova sa mestom Vrbové prehnala prudká búr-
ka spojená s veternou smrš�ou a krupobitím.
Aj keï bola viac na škodu ako na úžitok, vyèis-
tila vzduch a dala priestor nasledujúcim horú-
cim slneèným dòom. So skupinou štyridsiatich
Vítkovèanov sme sa zvítali veèer na nádvorí
kúrie, kde sa konalo aj verejnosti prístupné vy-
stúpenie kapely Borovienka. Napriek rozma-
rom poèasia a napriek tomu, že bol pracovný
deò, prišlo i dos� miestnych ¾udí.

Piatok 18. júla, druhý deò pobytu našich
hostí a sprevádzajúcej skupiny Vrbovèanov za-
èal hneï zostra, aby vedeli, že turistika u nás
tiež vie by� nároèná. Dopoludnia sme vyrazili
z Dolnej Pustej Vsi lesnou cestou na Ve¾kú
Pec s odboèením na Barónku, síce nie vý-
znamnú, ale zaujímavú lesným hrobom baróna
Alberta von Wattenwyl z Boroviec. Po všetky
dni nás celou cestou sprevádzal vedúci útvaru

kultúry MsÚ Vrbové PhDr. ¼ubomír Bosák, kto-
rý fundovane rozprával o miestach, ktorými
sme prechádzali a PaedDr. Patrik Kýška, s
ktorým trasy vopred naplánovali a preverovali.
Cestou sme sa dozvedeli, že Pustá Ves v mi-
nulosti patrila do šteruského chotára a volala
sa Záhorec, t. j. lokalita za horami. Po vyroz-
právaní povesti o Ve¾kej peci v jej útrobách
sme zišli popri Malej peci do rekreaèného za-
riadenia Dúbrava (asi 7,3 km), ktoré patrilo
Trikote. Popoludnie zaèalo idylicky na farme
ETELKA, obklopenej domácimi hospodárskymi
zvieratami. Privítal nás gazda, farmár Martin
Bagár, ktorého my domáci poznáme z farmár-
skej šou TV Markíza. Prezradil nám, že tu má
ustajnenú kravu Malinu patriacu Markíze, a že
teraz sa tu pripravuje stádoèko prasiat – man-
galíc na ïalšiu „markízackú“  farmársku šou.
Potom si nás otestoval, èi rozoznáme kozie
mlieko od kravského a ochutnali sme jogur-
tové nápoje a syry pripravené na farme.

Ïalšou zastávkou bola rekonštruovaná
kniežacia mohyla z doby bronzovej v Oèkove.
Leží hneï oproti oèkovskému cintorínu a pre
vysoké stromy nie je ju dnes od cesty vidie�.
Archeológovia v týchto miestach objavili pohre-
biská aj z ïalších predhistorických období a je
celkom možné, že oèkovský cintorín, vzdialený
od dediny, tiež naväzuje na dlhoveké miesta
posledného odpoèinku. Slnkom rozpálené
Èachtice nás privítali na námestí sochou Báto-
rièky v nadživotnej ve¾kosti. Drevenú plastiku
vytvoril ¾udový rezbár z Podolia a na námestie
je umiestòovaná iba sezónne. Trojkilometrová
cesta priamo od nej nás doviedla k Èachtické-

mu hradu. Hrad bol tri roky neprístupný, upra-
vovali sa tu nádvoria a zabezpeèovali múry.
Slávnostne ho sprístupnili koncom júna t. r.
Záver dòa opä� patril histórii, tentoraz Vrbové-
ho a ve¾mi pútavo o nej rozprával historik ¼u-
bomír Bosák.

Sobota 19. júla. Sobotòajšia trasa nás za-
viedla do Dechtíc. Za nimi po odboèke z hlav-
nej cesty sme putovali ku „Katarínke“ - zrúca-
ninám františkánskeho kláštora. Našli sme
tam skupinu mladých ¾udí, ktorí už takmer 20
rokov v dvojtýždòových turnusoch poèas let-
ných prázdnin pracujú na spevòovaní múrov
kláštora. Najväèšia pozornos� je venovaná veži
Kostola sv. Kataríny, ktorú chcú sprístupni�.
Ako práce na veži pokraèujú, možno vidie� aj
z hradskej do Trstína. Rumoviskom nás pre-
viedla jedna z brigádnièiek a oboznámila nás
s históriou kláštora, ktorého existencia trvala
iba 168 rokov. Reformami Jozefa II. bol v roku
1786 kláštor zrušený a od tých èias chátra.

Od Katarínky sme cez lesy a pole prešli do
8 km vzdialenej Dobrej Vody. Zastavili sme sa
v Múzeu Jána Hollého, ktorý v biede dožil
v Dobrej Vode a je tu aj pochovaný. Múzeom
nás sprevádzala jeho pracovníèka a nádherne
s citom nám recitovala verše básnika tak, ako
zneli v bernolákovèine, tak ako ich básnik na-
písal. Pripomenula aj jeho stretnutia so štúrov-
cami na dobrovodskej fare, ktoré boli význam-
né pre vznik spisovnej slovenèiny.

Po chutnom obede v bufete Pod Mariášom
naša cesta pokraèovala do Smoleníc. Najprv
sme navštívili malé Múzeum Molpír, v ktorom
sú ukážky z archeologických nálezov z rovno-
menného hradiska, spomienka na Štefana Ba-
nièa, držite¾a jedného z amerických patentov
na padák a objavite¾a jaskýò Driny a iné. Pod
vedením PaedDr. Patrika Kýšku sme pokraèo-
vali na oddávna osídlené hradisko Molpír.
V súèasnosti je tu vybudovaný náuèný chod-
ník, zameraný na prehliadku opevnenej osady
z doby železnej. Svojou rozlohou a trojnásob-
ným opevnením patrí medzi najvýznamnejšie
stredoeurópske lokality z obdobia 7. – 6. st.
pred n. l. Dôležité postavenie mal aj v dobe
staroslovenského štátu. Krátkou cestou z Mol-
píra sme prešli ku Smolenickému zámku, kto-
rý síce neslúži verejnosti, ale dá sa vystúpi� na
jeho vežu, z ktorej je neopakovate¾ný výh¾ad.

Po horúcom dni prišlo podveèer príjemné
osvieženie v Sedliackom dvore v Krakovanoch.
Èakala nás tu nielen veèera, ale predovšet-
kým Krakovianska svadba. Privítala nás krojo-
vaná mládež s kalíškom tuhého a chlebom a

ZÁPISNÍK Z PUTOVANIA

V dòoch 17. – 20. júla sa uskutoènila druhá èas� projektu cezhraniènej spolupráce Príïte
k nám na víkend - Pøijeïte k nám na víkend našich družobných miest Vítkov a Vrbové. Tento-
raz šlo o realizáciu aktivity Predåžený víkendový pobyt v Trnavskom kraji. (O prvej èasti, ktorá
sa konala pred mesiacom vo Vítkove a okolí, sme informovali v predchádzajúcom èísle Hlasu
Vrbového.)

V jaskyni Ve¾ká pecPrívitanie hostí z Vítkova spojené s kultúrnym prog-
ramom sa uskutoènilo na nádvorí Beòovského kúrie

Èachtický hrad po èiastoènej
obnove opä� víta návštevníkov

Farma Etelka
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so¾ou. Po usadení sme sa stali divákmi a svedkami ¾udového svadob-
ného obradu. Predviedli ho èlenovia Folklórnej skupiny Krakovienka,
sprevádzanej cimbalovou muzikou Polun. Jednotlivé èasti svadobných
obradov nám predstavila Daša Dzurová. Predstavila aj kroje súboru,
ktoré sú pôvodné a niektoré aj storoèné z Krakovian a Trebatíc. Poèas
jednotlivých èastí svadby zazneli svadobné piesne takmer z celého Slo-
venska, ale závereèná èas� – èepèenie nevesty – bola iba krakovian-
ska. Naši vítkovskí priatelia nechceli ani veri�, že èlenovia súboru nie
sú absolventmi umeleckých škôl a neveriacky krútili hlavou, keï sa do-
zvedeli, že takýchto súborov je v obci viac.

Nede¾a 20. júla. Nede¾né predpoludnie patrilo návšteve vzácneho
opevneného renesanèného Kostola sv. Michala archanjela v Lanèári.
Zrenovovaným kostolom nás previedol bývalý stredoškolský profesor
Ing. ¼udovít Ïuriš, ve¾ký znalec miestneho prostredia a porozprával
nám aj o vzácnej chránenej flóre rastúcej na návrší okolo kostola. Pri
odchode z kostola sme sa rozlúèili aj s Malokarpatskou vínnou cestou
symbolickým pohárikom vína z lanèárskych vinohradov. Ing. Ïuriš nás
upozornil na novopostavený pamätník a doviedol nás k nemu. Pamät-
ník sv. Rodiny stojí pri ceste spájajúcej Koèín so Šterusami. Tvorí ho
plný zahrotený oblúk rozdelený krížom a spojený okrúhlym reliéfom sv.
Rodiny. Po bokoch sú kamenné bloky s reliéfmi kostolov lanèárskej
farnosti: Lanèár, Koèín a Šterusy a textom vyjadrujúcim lásku k Zemi-
ži-vite¾ke obrábanej v Božom mene. Pamätník postavilo Po¾nohospo-
dárske družstvo Koèín za predsedovania Ing. Jozefa Puváka v roku
2012.

Ïalšia zastávka bola vo Vrbovom. Hos�om sme ukázali okrem šik-
mej veže, židovský cintorín (od r. 1994 kultúrna pamiatka), na ktorom
je viac ako 1 500 hrobov zomrelých za 250 rokov. Na to nadväzovala
prehliadka synagógy, ktorá stále èaká na priaznivejšie èasy na svoju
obnovu. To bol posledný kontakt našich milých hostí s Vrbovým a od-
cestovali do Pieš�an, kde boli ubytovaní.

Poèas obeda v Pieš�anoch prebehlo oficiálne rozlúèenie. So sta-
rostom mesta Vítkov Ing. Pavlom Smolkom s manželkou, vedúcou ú-
tvaru kultúry Danielou Olbertovou s manželom, iniciátorom a zaklada-
te¾om družby oboch miest Oldøichom Víchom s manželkou a ostatnými
úèastníkmi zájazdu z Vítkova sa rozlúèili primátor Vrbového Ing. Ján Já-
noška s manželkou, prednostka MsÚ dott. Mgr. Ema Maggiová, po-
slankyòa MsZ Ing. Nina Horská a ostatní vrbovskí úèastníci podujatia.
Po rozlúèke sa Vítkovèania ešte prešli mestom a cez Kolonádny most
zašli na Kúpe¾ný ostrov.

Ako úèastníèka obidvoch èastí podujatia môžem poveda�, že boli
vyrovnané. Obe strany sme spoznali nové zaujímavé miesta, nové pro-
stredie, nových ¾udí. Ale dozvedeli sme sa aj nieèo o sebe. Èasto ces-
tujeme ïaleko do sveta, aby sme nieèo videli a pritom nepoznáme, èo
máme doma. Priznali sa k tomu aj Vítkovèania, ktorí nás sprevádzali
po okolí Vítkova a rovnako pre našich boli u nás navštívené niektoré
miesta neznáme alebo len matnou spomienkou na školské èasy. Pod-
statné však je, že naši hostia odchádzali ve¾mi spokojní a my môžeme
by� hrdí, že je èo v našom kraji spoznáva�. -el-, foto PK

Vo vrbovskej synagóge

Na Sedliackom dvore
v Krakovanoch bolo
veselo

Zaujímavý výklad
v lanèárskom kostole na
Chríbe podal Ing. ¼. Ïuriš

Smolenický zámok v plnej svojej kráse

Mladí v Krakovanoch predviedli
folklórne tradície nášho regiónu

Výstup na staroveké
a staroslovenské hradisko
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Zaèiatok vetrov v pondelok 30. júna mal historický nádych.
Predstavila sa skupina historického šermu Aldaron. Samozrej-
me nechýbali ani Vrbovské vàby Andreja Jobusa s historickou
hudbou.

Tradíciou na vetroch sa stalo, že jeden deò patrí moderáto-
rovi televíznej relácie Pod lampou Štefanovi Hríbovi, ktorý v u-
torok na Besede pod vrbovskou lampou vyspovedal primátorov
a starostov regiónu. Program doplnil blok vrbovských talentov.

Hlavným bodom stredajšieho programu bol „krst“ novej
knihy Branislava Jobusa Ja niè, ja muzikant. „Krstným otcom“
bol popredný slovenský violonèelista Jozef Lupták, ktorý Braòo-
vi nechtiac vnukol námet tejto knihy.  Knihu „pokrstili“ Bacho-
vou hudbou a vlastnou skladbou Hroch Karol. Rozhovor s auto-
rom knihy, Jozefom Luptákom a hudobníkom Whiskym viedol
milovník dobrých kníh Dado Nagy. 

Od stredy zaèalo premietanie filmov Letného kina Bažant ki-
nematograf. V stredu to bol Eštebák, vo štvrtok Kandidát,
v piatok Fair play a Vrbovský veter - premiéra dokumentu o or-
ganizátorovi tohto festivalu.

Vo štvrtok Dado Nagy uvádzal besedu s hereèkami Evou
Pavlíkovou a Danicou Jurèovou. Beseda sa toèila okolo stredu
sveta a vesmíru. Spestrila ju hudba v podaní Mareka Baloga
a Martiny Kostolanskej.

Piatok patril Vrbovským ví�azom, ktorí vydali nové CD a
DVD.

Hlavným festivalovým dòom bola sobota. Podujatie sa kona-
lo na futbalovom štadióne. Nosným bodom festivalu boli vystú-

penia kapiel: Bratøi Orfové, Buty, Fru Fru, reggae skupina Švi-
hadlo, Karpatské chrbáty, Chiki li ki tu-a, Záhradné domèeky,
Abusus, Bijouterrier, venezuelská kapela Big Mandrake, Slo-
bodná Európa, Katarzia, a štvorica hudobníkov: Rósza, Valiho-
ra, Minárik, Šarišský, ktorá vystúpila s projektom Hrana na po-
èes� hudobného skladate¾a Mareka Brezovského. Niektoré z ka-
piel vystúpili ešte pred otvorením a následným zatvorením mul-
tižánrového festivalu. Sprievodnými podujatiami festivalu boli
tradièné festivalové disciplíny Formula Nula, preteky na „húpa-
cích“ koòoch a novinka robotnícko-ro¾nícke šachy.

NEVEDKO, foto PK

ANTON KUNIK,
najstarší obyvateľ Vrbového,

dovŕšil 103 rokov
8. júla navštívili primátor mesta Vrbové Ing. Ján Jánoška pá-

na Antona Kunika, ktorý v blízkych dòoch oslávil v dobrej psy-
chickej pohode 103. narodeniny. Hoci zdravie v jeho úctyhod-
nom veku už v niektorých oblastiach štrajkuje, predsa prvého
gratulanta prijal s milým úsmevom a vïaènos�ou. 

V súèasnosti je najstarším obyvate¾om nášho mesta, ale
má aj historické prvenstvá: pod¾a matriènej dokumentácie je
celkovo najstarším mužom, ktorý vo Vrbovom žil a druhým naj-
starším obyvate¾om vôbec, hneï po Anne Balášovej, ktorá doži-
la 108 rokov. -rb-, PK

Vrbovské vetry 2014

Na festival slávnostne priniesli aj precedu Kiaku Húpacého kona
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Vàba na viac
spôsobov

V živote ¾udí zohrávala ve¾mi dôle-
žitú úlohu. Stromy spevòovali brehy
potokov, využívala sa pri pletení ko-
šov, plotov. Už od jari mládež využíva-
la pestré žlto-èerveno sfarbené prúti-
ky na výrobu šibákov (korbáèov). Kve-
ty (bahniatka) skráš¾ovali jarné obyd-
lia, neskôr svojím pe¾om lákali vèielky
na jarnú pastvu. Mladé lístky boli
chutnou pastvou pre kozy, kôra z ko-
nárov nasýtená miazgou bola výbor-
ným materiálom na výrobu píš�al.
Hrubšie konáre sa využívali na výrobu
pastierskych trúb. Tieto tvorila šikmo
v skrutkovnici postupne uvo¾òovaná
kôra v dåžke aj viac metrov. Na zaèia-
tok trúby sa vkladala píš�ala z orgová-
nu a postupne prekrývaním kôrky
v skrutkovnici sa tvarovala trúba. Na-
koniec sa kôra zaistila tak, aby sa pá-
sy naspä� neuvo¾nili (kúskom drôtu).

Korene vàb sali vodu z Holešky,
prepletali sa navzájom hrubšie kore-
ne s jemnými vláskovými. Na starej
Holeške v dierach medzi koreòmi žili
v hojnom poète raky. Raky sa živia
rastlinnou i živoèíšnou potravou. Ob-
¾ubujú èistú teèúcu vodu. A práve tu
malé skupinky detí – rakári - chodili
v lete na ich lov. Na chytanie rakov si
bolo treba zabezpeèi� náradie - pevný
oce¾ový drôt, minimálne 1 m dlhý. Na
jednom konci sa vytvaroval háèik na
návnadu. Ako návnada slúžila väèši-
nou dážïovka. Mládež ich nakopala
pri hnojisku alebo vychytala pod väè-
šími kameòmi. Cenili sa hrubšie ku-
sy. Dážïovky sa dali do pohára s
troškou zeminy, aby neobschli. Tiež
sa zobrala nádoba na úlovky. Rakári
už mali dávno overené svoje  miesta
(tuny), kde medzi korene ponorili až
na dno potoka drôt. Vopred však mu-
seli cez mierne zašpicatený hrot háèi-
ka drôtu navliec� dážïovku. Pach èer-
stvej potravy prilákal koris� - rakov.
Rak svoju prítomnos� prejavil pooto-
èením drôtu pri zachytávaní a oberaní
návnady. Rakár musel uchopi� drôt,
jemne ho jednou rukou vy�ahova� na-
hor z vody. Druhou rukou z boku po-
norenou vo vode musel rýchlo ucho-
pi� raka pasúceho sa na dážïovke
v mieste za klepetami a vytiahnu� ho
von z vody. Nešikovný rakár pri zlom
uchopení pocítil pevné zovretie svojej
kože klepetami. Rak zatrepal chvos-
tom a ušiel. 

Koris� z rakov tvorili klepetá a
chvost, z ktorého sa uprostred pooto-
èením vytiahlo èrievko. Raèie úlovky
sa potom na ohníku opekali. Postup-
ne sa klepetá a chvosty  navliekali na
drôt. Raèie mäso takto ugrilované vo
vlastnej š�ave je ve¾ká delikatesa. Va-
rené stráca na hodnote.

Ing. Milan KRIHÁK

ŽATVA v minulosti
Do polí vyrážajú kosci s ruènými kosami. Kosy boli poriadne nakované, v ruke mal ko-

sec tašku, v ktorej mal kladivo, železnú babku na kovanie kosy, za opaskom plechový kr-
èah s oslou na prebrúsenie kosy. V sprievode koscov šli hrstovnice, ktoré niesli v plachte
na chrbte kosáky, špagáty vo viazaniciach, v ruke hlinené krèahy na vodu a konvièky s ká-
vou – èiernou meltou. S nimi šli i deti. Po príchode na pole, miesto kosenia, z najbližšej
studnièky (ktoré boli rozosiate po celom chotári), sa do hlineného krèaha nabrala krištá-
¾ovoèistá voda. Krèah sa dal do vyhåbenej jamy v tieni stromov, èo udržalo vodu príjemne
chladnú, ved¾a sa položila konvièka s meltou. Kosec skontroloval, èi nie je ve¾ká rosa.
Keï bolo všetko v poriadku, mohutnými zábermi kosy zaèali pada� do radov pokosené
klasy. S odstupom za koscom chrbtom otoèená ku koscovi hrstovnica kosákom zberala
pokosené obilie – hrstovala. Pouèené die�a malo za pásom uviazanú viazanicu špagátov
tak, aby si ich mohlo po jednom pripravi� a vytiahnu� z viazanice.

Postupne ich kotú¾kou k sebe prestieralo na strnisko. Hotové hrste hrstovnica kládla
na prestretý špagát. Pri dostatoènom množstve obilia špagátom obilie pritiahla k sebe,
pok¾akom hrste zhutnila, uviazala a hotový snop odložila. Ïalej pokraèovala v hrstovaní.
Celý tento proces nasledoval v rýchlom slede. Všetci aktéri pri kosbe si chránili hlavu
pred úpalom pokrývkami hlavy – slamenými klobúkmi, šatkami. Poèas pracovnej prestáv-
ky smäd dobre uhasila káva z melty a osviežujúca chladná voda zo studienky.

Obed doniesli od gazdu väèšie deti. Po obede sa pokraèovalo v práci až do „nešpora“
- ¾ahšieho jedla. A znovu sa pracovalo až do západu slnka.

Po skonèení kosenia sa hotové snopy znášali a ukladali do krížov. Snopy sa striedavo
kládli klasmi proti sebe, nakoniec sa dal na vrch krížov väèší snop, ktorý prekryl klasy le-
žiacich snopov. Tento vrchný snop sa nazýval farár.

Snopy do krížov sa ukladali v radoch tak, aby medzi radmi bol dostatoèný priestor na
zber snopov do konského povozu – rebrináka.

Po kosbe zostalo strnisko, na ktoré sa chodili na zbera� klásky, ktoré sa pri hrstovaní
nedostali do snopov. Najviac ich bolo na úvratiach polí. Jednotlivé klásky sa ukladali do
kytíc. Doma sa klásky ruèným piestom vymlátili. Pre domácu hydinu bolo nové zrno spest-
rením pokrmu.

Nakoniec strniská pohrabali menší gazdovia ruène drevenými hrab¾ami, väèší gazdovia
mechanickými hrabaèkami – koòmo.

MLATBA v minulosti
Vrcholom žatevných prác gazdu-pestovate¾a bola mlatba obilia. Tu sa ukázalo, aký bol

rok, èím sa podpísalo poèasie na úrode, ale aj ako sa gazda prièinil o výnos správnou ag-
rotechnikou - od hnojenia, orby, hustoty siatia, riadneho pletia od burín, vèasného zaval-
covania po¾a od hrúd, ale tiež vèasného zberu obilia bez zbytoèných strát.

Pred samotným mlátením obilia sa snopy - úroda - pozvážali na miesto mlátenia. Oby-
èajne sa snopy uložili klasmi proti sebe do tvaru kobeliny, vrch kobeliny sa pred dažïom
chránil plachtou. Na mlátenie (pohon mlá�aèky a elevátora) sa zo zaèiatku používali dízlo-
vé motory (Slávia), neskôr traktory. Od motora cez remenicu bol pohon širokými remeòmi
na mlá�aèku a ïalšími remeòovými prevodmi až na elevátor.

Obsluhu dízlového motora a celej mlátiacej súpravy vykonával „mašinista“. Medzi zná-
mych „mašinistov“  patrili páni Hauliš, Raška, Kollár a traktoristov páni Hadviga a Ze-
man.

Obsluhu mlá�aèky (dreskasne) tvoril špajzér, podávaèka snopov, mechári, pracovníci
pri úhrabkoch a plevách, podávaèi snopov z kobeliny. Podávané snopy podávaèka jednot-
livo rozviazala a podávala špajzérovi, ktorého stanovisko bolo hlbšie na mlá�aèke. Špaj-
zier si snop postupne rozložil na šírku a kládol klasy do „papule“ mlá�aèky. Dolu pod ma-
šinou boli zásobníky, do ktorých pritekalo vymlátené obilie zbavené pliev a zvyškov slamy
na èistiacich, vibrujúcich sitách mlá�aèky. 

Na jednotlivých zásobníkoch boli upínaèe vriec a klapky regulujúce otvorenie a zatvo-
renie zásobníka pri plnení vriec. Dostatoène plné vrecia po zastavení prívodu obilia sa od-
ložili na kopu ved¾a, nasadilo sa nové vrece a otvoril sa prívod obilia na zásobníku. Vzadu
drevenými hrab¾ami  pracovníci vyhrabovali plevy a úhrabky. Slama z vymláteného obilia
bola vynášaná nekoneènou re�azou s nosnými kovovými hrotmi elevátora na miesto stav-
by stohu. Slama vo¾ne padala dolu, tu už èakal odoberaè, vidlami odoberal slamu a posú-
val ju ïalšiemu kozlárovi, ktorý pod¾a potreby rozde¾oval slamu viazaèom stohu - rohárom.
Mlatba sa vyznaèovala vysokou prašnos�ou, prach pri práci sa zažieral do spotených tiel
pracovníkov. Mašinista pod¾a potreby hlavný prekrížený remeò z vnútornej strany pri pohy-
be natieral kolofóniou, aby remeò lepšie prilipol k remenici. Keï túto èinnos� zanedbal,
stávalo sa, že hlavný remeò spadol. Tiež dôležité bolo správne vyváženie jednotlivých po-
honov. Ing. Milan KRIHÁK

Žatevné práce v spomienkach
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Vo Vrbovom bolo viac uvedomelých Slová-
kov, ktorí sa už poèas Markovièovských volieb
postavili za národnú vec. Maïarizaèný útlak
nedovolil Slovákom zriaïova� stredné a vysoké
školy, a tak mladí, schopní ¾udia študovali
v Èesku. Z vrbovskej mládeže prostredníctvom
èesko-slovenskej jednoty v Prahe odišli na štú-
diá: ¼udovít Mego, Gejza Mego, Michal Cádra,
Elo Šándor, Miloš Lajda, Teodor Bachár, Ján
Cádra, Gustáv Škodáèek, Anna Megová, Alžbe-
ta Brezovská, Aranka Žáková a Františka Mik-
lošková. Prípravu na tieto štúdiá zo západného

Slovenska zabezpeèoval Pavol Blaho a vo Vr-
bovom Ján Cablk, vedúci miestnej ¼udovej
banky. Ján Cablk bol všestranne èinný na poli
hospodárskom i kultúrnom. Nebojácnym vystu-
povaním a zhromaždením dôkazov proti uhor-
ským úradom dosiahol, že župan Nitrianskej
župy Kraus musel odstúpi� z funkcie. Jeho ná-
stupca Szmrecsanyi vykonštruoval proti J. Ca-
blkovi nepravdivé obvinenia a v auguste 1914
bol tento zatknutý a uväznený v Bratislave.

Neskôr nasledovalo vyšetrovanie a uväz-
nenie Anny Vydarenej, známej bojovníèky za
slovenské práva. Slovenskými piesòami a svo-
jimi jednoduchými básnièkami ostro praniero-
vala uhorských pánov. Prístupným svojráznym
spôsobom vysvet¾ovala obèanom národnostné
otázky, právo Slovákov na sebaurèenie. Bola
známa svojím výrokom, ktorým oslovila Vrbov-
èanov odchádzajúcich na front poèas druhej
svetovej vojny: „Chlapci, a potom nestrie¾ajte

na tých bratov Slovanov!“ Za tento výrok, po-
važovaný za vlastizradu, mala by� popravená.
Ako vlastizradca bol uväznený aj Bohumil Fia-
la. Vyšetrovania zaviedli proti ¼udovítovi Mego-
vi a ïalším žiakom študujúcim v Èesku, ako
i proti ich rodièom. Uhorské úrady pomenovali
tých, èo sa nebáli vystupova� proti útlaku, pan-
slávmi. Prenasledovali ich a väznili èasto i za
malièkos�. Anna Vydarená zomrela 1. februára
1938 vo veku 84 rokov. Pohrebu sa zúèastnili
aj jej syn Ing. arch. Ivan Vydarený, ktorý pôso-
bil ako profesor na technike v Budapešti.
Vïaèní obèania ju odprevadili na poslednej
ceste. Nad hrobom ocenil zásluhy nebohej
starosta Vrbového Martin Lago a evanjelický
farár Jozef Buèko.

Postupne èas odvial mená týchto národov-
cov. Každý z nich sa prièinil svojím dielom o
zachovanie svojbytnosti slovenského národa
v èasoch krutého útlaku. Nikto im neodhalil
pamätné tabule. Sú o nich iba skromné zápis-
ky v pamätnej knihe obce a trávou zarastené
hroby, na ktoré nemá kto položi� kytièku kve-
tov a zapáli� svieèku.

V. H.

ŠÍRILI DUCHA PRAVDY ZA NÁRODNÚ SLOBODU

ZAUJÍMAVÁ HISTORICKÁ PAMIATKA
NA LANÈÁRSKOM CHRÍBE

Mne sa páèi lanèársky kostol a poves� o òom. Kostol bol postavený ešte pred vpá-
dom Turkov do Európy, to sa traduje v ústnom podaní. Tento kostol v Lanèári je posta-
vený na ve¾kom kopci. Lanèár má teraz už len asi 60 domov, pekný kultúrny dom a eš-
te jeden kostol.

A teraz poves�: Pôvodne chceli Lanèárèania postavi� kostol pod kopcom a zasväti�
ho sv. Michalovi. Materiál doviezli na urèené miesto, ale keï tam ráno prišli, všetok
materiál bol vynesený na kopci. ¼udia si mysleli, že ide o žart, tak znovu materiál
zniesli z kopca. Ale prípad sa zopakoval. No i tak sa im nechcelo stava� na vysokom
kopci, tak zniesli materiál znovu dolu a dali tam stráž. Stráž však zaspala a materiál
bol ráno znovu hore, na kopci. Obèania vycítili tajomnú vô¾u a kostol postavili priamo
na kopci. Len èo staèili kostol postavi� a obohna� ho vysokým múrom, vtrhli do dediny
Turci. ¼udia sa ukryli do kostola, a tak sa ochránili pred Turkami. Za záchranu životov
ïakovali sv. Michalovi.

Dnes kostol znovu opravujú. Ve¾mi pekne vyniká na vysokom kopci a každý, kto ide
okolo, si myslí, že je to hrad.

Nuž, táto pamiatka, ktorá je v mojom blízkom okolí, je mi najmilšia. Možno preto,
že je tak blízko, že ju dávno poznám a prirástla mi k srdcu a že o nej vie tak málo ¾udí.

Autorka Emília KRIHOVÁ SLABÁ, èasopis Život 1969, foto PK

ŠES�DESIAT ROKOV
OD NIÈIVEJ
POVODNE

Starší Vrbovèania si zaspomínajú na horú-
ce letá v minulosti, ale aj silné búrky, sprevád-
zané prietržou mraèien, víchricami a krupobi-
tím. Takáto pohroma postihla Vrbové 1. júla
1954. V popoludòajších hodinách silná búrka
s prietržou mraèien spôsobila v obci povodeò
s mimoriadne nièivými následkami. Prívalom
vody neodolali staré rodinné domy v Súkenníc-
kej ulici, došlo k ich zrúteniu, nieko¾ko obèanov
prišlo o strechu nad hlavou. Najväèšie škody
spôsobila prívalová voda vtedajšiemu závodu
Trikota. Voda naplnila výrobné haly a skladové
priestory do výšky 40 – 50 cm. Katastrofálne
následky boli zaznamenané v prevádzke pletia-
reò, kde došlo k zatopeniu elektromotorov na
pletacích strojoch, a tým ich vyradeniu na viac
dní.  Znehodnotený bol základný materiál, zá-
soby úpletov a odplavená bola skládka uhlia,
podnik zostal prakticky bez paliva.

Vybudovaním vodnej nádrže Èerenec odo-
vzdanej do prevádzky roku 1965 sa vytvorila
dostatoèná ochrana pred povodòami. A nielen
to, v peknom slneènom údolí postupne vznikla
rekreaèná oblas� s chatami, ubytovacími zaria-
deniami a reštauráciou. Vrbovèania poèas ví-
kendov trávia vo¾ný èas prechádzkami okolo
priehradného jazera. Zvláš� v nede¾ných popo-
ludniach tu môžeme stretnú� celé rodiny s de�-
mi, mladé páriky, ale i tých starších.

Na prívalové dažde a búrky, tak ako to bo-
lo v pondelok veèer 26. júna 2006, keï sa Vr-
bovým prehnala silná búrka, je lepšie len spo-
mína�. Hlavné však je, že pred ve¾kou vodou
nás chráni Èerenec a tí starší dodajú: „Nièivé
záplavy chvalabohu už nebývajú.“ V. H.

V minulom roku vydalo mesto Vrbové publikáciu Vrbovské letopisy, ako druhé rozšírené a u-
pravené vydanie. V èasti Vrbové od pádu feudalizmu po vznik prvej ÈSR sa môžeme doèíta� o �až-
kých rokoch útlaku slovenského národa v období tretej maïarizaènej vlny na zaèiatku dvadsiateho
storoèia, tak ako sa bezprostredne dotýkajú nášho mesteèka. Málo sa vie o uvedomelých Slová-
koch, ktorí tu žili medzi ¾udom, šírili ducha pravdy a spravodlivosti boja za národnú slobodu.
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GRAND PRIX
Kynologickej revue

14. roèník – IPO 3, IPO 1 a SVV 1
pod záštitou primátora mesta Vrbové Ing.
Jána Jánošku a prezidenta Zväzu športovej

kynológie Mgr. Juraja Štaudingera

Usporiadate¾:
Klub športovej kynológie Vrbové a Kynologická
revue
Termín: 30. - 31. augusta 2014
Miesto konania: Futbalový štadión Vrbové
Mediálna podpora: Kynologická revue, èaso-
pis PES, www.nemecky-ovciak.sk,
www.dogs.sk, www.eurodog.eu
Predpokladaná návštevnos�: 5000 divákov
v priebehu troch dní
Oèakávaný poèet štartujúcich: 100 z viacerých
krajín Európy
Význam podujatia:

Grand prix vo Vrbovom poèas 13 roèníkov
si vybudoval u odbornej verejnosti štatút jed-
ných z najvýznamnejších pretekov v Európe.
Podujatie tak presahujuje svojim významom
nielen hranice mesta Vrbové, ale aj Sloven-
ska.  Èo sa poètu úèastníkov týka, boli to pre-
teky v disciplínach športovej kynológie jedny
z najväèších, aké sa usporiadali. Poètom ú-
èastníkov sa mohli porovnáva� s majstrovstva-
mi sveta. Organizaèný výbor tohto podujatia
sa podie¾al i na usporiadaní Majstrovstiev sve-
ta všetkých plemien v Nitre, troch Majstrov-
stiev sveta boxerov ATIBOX vo Vrbovom a
Krajnom, rovnako aj troch Majstrovstiev sveta
dobermanov vo Vrbovom. Redakcia magazínu
Kynologická revue sa od roku 1996 podie¾ala
na zabezpeèení známych pretekov psích zá-
prahov na Donovaloch, neskôr na Králikoch
pri Banskej Bystrici, ktoré dostali za to obdo-
bie tri razy štatút majstrovstiev Európy, dva
razy majstrovstiev sveta.

Miroslav SLOVÁK

M e s t s k ý     f u t b a l o v ý     k l u b     V r b o v é

Rozpis majstrovských futbalových zápasov - jeseň 2014/2015 
FUTBALOVÝ ODDIEL                        A- mužstvo dospelí 

súťaž: III. liga západ
kolo deň začiatok zápas

1. 2. 8. 17:00  MFK Vrbové - Lednické Rovne
2. 9. 8. 17:00  Púchov - MFK Vrbové
3. 16. 8. 17:00  MFK Vrbové - Piešťany
4. 23. 8. 17:00  MFK Vrbové - Komárno
5. 29. 8. 17:00  Topoľčany - MFK Vrbové

16. 1. 9. 16:00  MFK Vrbové - Nemšová
6. 6. 9. 16:00  MFK Vrbové - Trnava C
7. 12. 9. 16:00  Vráble - MFK Vrbové

17. 15. 9. 16:00  Palárikovo - MFK Vrbové
8. 20. 9. 15:30  MFK Vrbové - Nové Zámky
9. 28. 9. 15:30  Levice - MFK Vrbové

10. 4. 10. 14:30  MFK Vrbové - Veľký Meder
11. 11. 10. 19:00  Gabčíkovo - MFK Vrbové
12. 18. 10.  14:00  MFK Vrbové - Boršice
13. 26. 10.  14:00  Nedeď - MFK Vrbové
14. 1. 11. 13:30  MFK Vrbové - Veľké Ludince
15. 9. 11. 13:30  DAC Dunajská Streda B - MFK Vrbové

FUTBALOVÝ ODDIEL dorast 
súťaž: IV. liga severozápad

kolo deň začiatok zápas ihrisko
1. 2. 8. 17:00  V. Kostoľany - MFK Vrbové
2. 9. 8. 10:00  MFK Vrbové - Boleráz Vrbové
3. 17. 8. 14:30  Nováky - MFK Vrbové
4. 23. 8. 10:00  MFK Vrbové - Boršice Trebatice
5. 31. 8. 10:00  Nemšová - MFK Vrbové
6. 6. 9. 10:00  MFK Vrbové - Holíč Vrbové
7. 14. 9. 13:30  Beluša - MFK Vrbové
8. 20. 9. 10:00  MFK Vrbové - Ilava Trebatice
9. 28. 9. 13:00  Plevník Drieňové - MFK Vrbové

10. 4. 10. 10:00  MFK Vrbové - Dolná Súča Trebatice
11. 12. 10. 12:00  Nová Dubnica - MFK Vrbové
12. 18. 10. 10:00  MFK Vrbové - Trenč. Stankovce Vrbové
13. 26. 10. 11:30  Bošany - MFK Vrbové
14. 2. 11. 11:00  Dol. Vestenice - MFK Vrbové
15. 8. 11. 10:00  MFK Vrbové - Nitr. Rudno Vrbové

Kompletný rozpis sú�aží je zverejnený na webovej stránke mesta:
http://www.vrbove.sk/sport.php

Vo Vrbovom sa tradiène v druhej po-
lovici júla uskutoèòuje Vrbovská pätnást-
ka. Tohto roku aj napriek vysokej teplote,
ktorá v sobotu 19. júla dosahovala na
horúcom asfalte až 35 stupòov, sa behu
zúèastnilo 114 úèastníkov.

Pre kolíziu termínov behov bola úèas�
slabšia ako po minulé roky, chýbali naj-
mä pretekári z Bratislavy, Skalice a Mo-
ravy. Zaujímavos�ou bola úèas� 41-roènej
Hany Bašnákovej a 11-roèného Adama
Nguyena z Kanady. Štart i cie¾ behu na
15 kilometrov a pä�kilometrového behu
zdravia boli pred futbalovým štadiónom.
Bežcov privítal predseda bežeckého od-
dielu Stanislav Valo a pozdravila ich aj
prednostka MsÚ vo Vrbovom dott. Mgr.
Ema Maggiová. Bežcov odštartovala vr-
bovská bežecká legenda Štefan Kaluža.

Absolútnym ví�azom Vrbovskej pät-
nástky v kategórii mužov sa stal ¼uboš
Ferenc z Trnavy èasom 56:17 min. pred
Romanom Šlúchom z Banskej Štiavnice
a ¼ubomírom Chachulom z Lednických
Rovní. Z vrbovských bežcov bol najrýchle-
jší Marek Tarkoš pred Mariánom Böh-
mom a vrbovským matadorom, 67 roè-
ným Petrom Stolárikom. Medzi ženami
zví�azila Monika Kováèová z Levíc èasom
1:04:27 h pred Simonou Gonovou repre-
zentujúcou BMSC a Petrou Ïurinovou
z Pieš�an. Na štvrtom mieste skonèila Vr-
bovèanka Elena Svitková.

V behu zdravia triumfovali Vrbovèania
Martin Stolár pred Matúšom Bukovèá-
kom a Jánom Vydareným. V kategórii
žien bola najrýchlejšia Jana Kostanjev-
cová z Bratislavy pred Miroslavou Kapo-

šovou zo Šintavy a Helenou Baranèíko-
vou z Trenèianskej Teplej. Z vrbovských
dievèat boli najlepšie Dominika Netscho-
vá, Jana Šlauková, Fai Nosková a Katarí-
na Sudorová.

Beh zorganizovali èlenovia Bežeckého
oddielu pri ZŠK vo Vrbovom za spoluprá-
ce ïalších aktívnych spoluorganizátorov,
ktorým aj touto cestou ïakujeme za ich
pomoc. Tak isto ïakujeme èlenom Poli-
cajného zboru SR vo Vrbovom a Mests-
kej polícii vo Vrbovom za riadenie doprav-
nej premávky poèas preteku. Ïakujeme
mestu Vrbové aj všetkým sponzorom za
ich finanènú pomoc, bez ktorej by sme
nedokázali organizova� beh na takej úrov-
ni, ako sa nám to stále darí napriek to-
mu, že poèet organizátorov každým ro-
kom klesá. Napriek tomu veríme, že jubi-
lejný 25. roèník v roku 2015 sa nám po-
darí zorganizova� aspoò na doterajšej ú-
rovni.

Výsledková listina je na www.beh.sk.
BEŽECKÝ ODDIEL ZŠK
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Hodnotenie uplynulej
futbalovej sezóny

Futbal III. liga-západ 
Hodnotenie sezóny 2013-2014 z pohľadu
MFK Vrbové, najlepšieho futbalového muž-
stva v okrese Piešťany podľa umiestnenia
v tabuľke v poslednej ukončenej sezóne.
Futbalisti MFK Vrbové skončili v tretej naj-
vyššej súťaži na Slovensku na 11. mieste
s bilanciou 30 odohraných zápasov, z toho 9
výhier, 7 remíz a 14 prehier a získali 34 bo-
dov, keď dali 33 gólov a dostali 47. Po je-
sennej časti klesli o dve miesta. Do jarnej
časti vstupovali s vedomím, že dajú šancu
svojim odchovancom a len na hosťovanie
z Myjavy prišiel brankár Jurica, záložníci Ku-
bica a Sarr a ostal útočník Jorík. Na jar zís-
kali Vrbovčania len 11 bodov za dve víťaz-
stvá a 5 remíz, dali len 14 gólov, o ktoré sa
pričinili: Spál 6, Jorík 3, Sumer 2, Sarr, Andrí-
sek a Poláček, naopak dostali 29 gólov. Chý-
bal najlepší strelec a kapitán mužstva M. Ko-
váč, ktorý dal sám na jeseň 10 gólov a na jar
hral za Spartak Myjava. Na otázku pre tré-
nera MFK odpovedal asistent trénera Peter
Gažík: Mužstvo bolo na jar zložené z devät-
nástich hráčov, v priebehu sezóny odišli dva-
ja (Grivalský a Kurinec), traja boli dlhodobo
zranení (Kubík, Bališ aj Kuťka) a sezónu sme
dohrávali s veľmi úzkym kádrom, čo bolo
dosť náročné. Spokojnosť bola so zápasmi
v Topoľčanoch, v Seredi a v Leviciach vonku
a doma v derby s Piešťanmi. Najviac nás us-
pokojili výkony s najlepšími mužstvami v lige
- v Seredi a doma so Skalicou, kde sme do-
kázali byť nebezpeční v útočnej fáze. To je
cesta, ktorou sa chceme uberať ďalej. Ne-
spokojnosť bola v zápasoch doma (Dunajská
Lužná a Púchov) a vonku hlavne v Šúrov-
ciach a Nemšovej.
O novinkách, zmenách a o vyžrebovaní roč-
níka 2014-2015 budeme informovať v prie-
behu letnej prípravy, ktorá sa už začala a
prebieha v domácich podmienkach. Sú na-
plánované aj prípravné zápasy a dva turnaje.

Hodnotenie CFM JA  
Mládežnícke súťaže  majú zastúpenie v spo-
ločnom projekte výchovy futbalovej mládeže
pre oblasť mikroregiónu Vrbové - Trebatice
(združuje obce Trebatice, Krakovany, Borov-
ce, Rakovice, Veselé, Veľké Orvište, Ostrov,
Prašník, Šterusy, Krajné, Kočín, Chtelnica a
mesto Vrbové).

Dorast IV. liga severozápad 
Centrum futbalovej mládeže Jozefa Adamca
(CFM JA) MFK skončilo v súťaži na 9. mieste
s bilanciou 28 odohraných zápasov,  12 vý-
hier, 3 remízy a 13 prehier. Dali 48 gólov a
dostali 44 so ziskom 39 bodov. V súťaži sa
vystriedalo 19 hráčov. Najviac gólov dal Šu-
rin (8) a Moravčík (7). Vedúci tréner mládeže
a zároveň tréner dorastencov Mgr. Vladimír
Hornáček zhodnotil minulú sezónu takto:
Najlepšie zápasy sme odohrali doma s Brv-
nišťom a Nitrianskym Rudnom a vonku v No-
vej Dubnici a v Novákoch. Sklamaním boli
zápasy doma s Partizánskym, Ilavou a Veľ-
kými Kostoľanmi. Najstabilnejšie výkony po-
dávali Biro, Moravčík a Majgot, avšak Biro a
Majgot sa počas sezóny zranili a nedohrali
súťaž. Výraznejšie nesklamal nikto. Ak prišli
slabšie výkony, boli spôsobené a charakte-
rizované dvoma aspektmi, ako zdravotné
problémy a nevyzretosť kolektívu v záťažo-
vých situáciách, čo spolu súvisí. Je pravdou,
že pri absencii  hráčov som viac očakával od
hráčov, ktorí sa s nami po súťaži rozlúčia
(Amcha, Gondál a Potrok). Čo ma však ako
trénera potešilo, to je mladšia generácia hrá-
čov (ročník 1997-1998), ktorá dokázala v tré-
ningoch a v zápasoch napredovať správnym
smerom a má potenciál zlepšovať sa. Po pr-
vom súťažnom ročníku v novom centre sme
odhodlaní ešte viac pracovať, odovzdávať
skúsenosti, ale aj „učiť sa“. Budúcnosť je ta-
ká, že chceme zrealizovať našu víziu jedno-
duchého prechodu hráčov medzi jednotlivými
kategóriami. Už pred nasledujúcim ročníkom
sme v máji vytvorili kategóriu mladšieho a
staršieho dorastu, bez ohľadu na to, či bude-
me zaradení do III. alebo IV. ligy. Upravili
sme tréningový proces a odohrali aj príprav-
né zápasy, ktoré nás presvedčili o správnosti
myšlienky. Budúca sezóna ukáže správnu
cestu, po ktorej chceme ísť.

Starší žiaci CFM JA
hrali III. ligu-stred a skončili na 3. mieste.
Z 22 zápasov 15 vyhrali, 3 remizovali a 4
prehrali, získali 48 bodov. Tréner Mgr. To-
máš Andrísek zhodnotil minulú sezónu po-
zitívne. Do súťaže sme vstupovali s rôznymi
otáznikmi. V priebehu súťaže sme sa však
stali jedným z tímov ašpirujúcich na postup.
Po jesennej časti  sme na postup do druhej
ligy strácali na Sereď 6 bodov, v jarnej časti
sme manko stiahli tak, že 4 kolá pred kon-
com sme mali náskok šesťbodový my. Potom
prišla nevydarená séria troch zápasov a po-
stup nám ušiel o dva body. Nebyť nepocho-
piteľného zaváhania, mohol som tento súťaž-
ný ročník hodnotiť z pozície postupujúceho.
Stačilo tak málo, napríklad nedostať vyrovná-
vajúci gól v poslednej minúte v Šamoríne z o-
jedinelej pološance súpera, pretože vzájom-
ný zápas so Sereďou sme mali lepší. Aj na-
priek tomu vyslovujem pochvalu celému tímu
za celoročnú prácu. V družstve pôsobilo 18
hráčov a tri hráčky. Najlepším strelcom bol
Alexander Koprna, dal 47 gólov! Z družstva
odchádza do dorastu 8 hráčov a starší žiaci

budú doplnení 6 hráčmi z mladšich žiakov, aj
hráčmi z okolia, informoval tréner starších
žiakov.

Mladší žiaci CFM JA 
hrali III. ligu stred a skonèili na 1. mieste. Z 22 zá-
pasov 19 vyhrali, 3 remizovali a žiaden neprehrali,
dali 127 gólov a dostali len 24, prièom získali 60 bo-
dov. Do II. ligy nepostúpili, lebo sa poèítajú výsled-
ky starších žiakov. Sú�až zhodnotil tréner Mgr. Ju-
raj Ku�ka. Jarná èas� sú�aže bola pre nás ove¾a
nároènejšia, ako tá jesenná. Súperi proti nám nas-
tupovali s ve¾kým odhodlaním a so snahou zne-
príjemni� nám každú sekundu na ihrisku. O to viac
teší, ako sme odvetnú èas� zvládli. Samozrejme, že
sme sa nevyhli slabším momentom, no naš�astie
sme ich dokázali zvládnu�. Paradoxom je, že väèší
problém nám robili mužstvá z dolnej polovice tabu¾-
ky, ako tie z popredných pozícií. Hlavným dôvo-
dom bolo èasté individuálne riešenie herných situ-
ácií. Poèas celej sezóny sme sa však snažili produ-
kova� kombinaèný futbal, èo sa nám vo väèšine prí-
padov aj darilo. Nechcel by som vyzdvihova� jed-
notlivcov... náš úspech je vizitkou celého kolektívu.
Nemôžem opomenú�, že okrem sú�ažných zápasov
sme odohrali množstvo kvalitných prípravných stret-
nutí a turnajov, kde sme si svoje sily mohli porovna�
aj s úèastníkmi prvej aj druhej ligy mladších žiakov
a teší ma skutoènos�, že sme pre každého súpera
boli viac ako vyrovnaným partnerom. Sezónu hod-
notím ve¾mi pozitívne a verím, že v nastolenom
trende budeme pokraèova� aj v tej nasledujúcej se-
zóne, povedal tréner mladších žiakov. V družstve
sa poèas sezóny vystriedalo 18 hráèov a jedna
hráèka.

Prípravka 
hrala oblasť Trnava, skupina C a skončila na 3.
mieste: 20 zápasov, 15 výhier a 5 prehier, dali 111
gólov a dostali 29, získali 45 bodov. Trénerom je
Mgr. Juraj Kuťka. 

Začínajú 2. augusta
Treťoligoví futbalisti MFK Vrbové začínajú 2.
augusta svoje jesenné zápasy nového roč-
níka doma zápasom MFK Vrbové - Lednické
Rovne. V 3. kole sa odohrá derby zápas
MFK Vrbové - PFK Piešťany. Generálkou na
ligové boje bude pohárový zápas Jaslovské
Bohunice - MFK Vrbové 26. júla. Tréner Mar-
tin Sedláček spolu s asistentom Petrom Ga-
žíkom určia súpisku hráčov na sezónu roč-
níka III. ligy - západ do konca júla.    

Konferencia MFK Vrbové
Výkonný výbor MFK na svojom zasadnutí 15.
mája 2014 rozhodol o zvolaní volebnej kon-
ferencie MFK Vrbové, ktorá sa mala konať
18. júna v kúrii Morica Beňovského. Volebná
komísia pracovala v zložení: Mgr Tomáš An-
drísek, Pavel Just a Marian Adamec. Na pr-
vom zasadnutí dňa 18. júna sa nerozhodlo o
novom výbore MFK. Druhé zasadnutie bolo
10. júla, ale aj druhé zasadnutie dopadlo po-
dobne ako to prvé, ale dohodlo sa na treťom
zasadnutí 15. júla 2014, na tomto zasadnutí
bol zvolený nový výbor MFK v zložení: Igor
Spál predseda, Juraj Koreň podpredseda,
členovia výboru Jaroslav Tomčík, Martin
Sedláček, Ivan Čáp, Miroslav Závodný a Re-
né Just. Predsedom revíznej komisie je Miro-
slav Šandrik.

Peter SEDLÁČEK

ZO ŠPORTU




